
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز گذشته 
در بیس��تمین همایش سراس��ری فرماندهان، روسا و 
مدیران نیروی انتظامی )ناجا( شرکت کرد. به گزارش 
ایرنا، روحانی در ابتدای صحبت هایش در این همایش 
تصریح کرد: »دولت یازدهم در کنار همه برنامه هایی که 
بر دوش خود داش��ته و متعهد به اجرای آن بوده است 
و هر آنچه ک��ه در انتخابات به مردم وع��ده داده در پی 
آن اس��ت تا دقیقا اجرا و عمل کند.« روحانی ادامه داد: 
»یکی از برنامه هایی که دولت از آغاز که اهمیت ویژه ای 
برای آن قائل بود، مسأله امنیت در کنار سلامت بوده و 
در کنار همه مشکلات مالی در  س��ال های 92 و 93 که 
هنوز نیز در شرایط تحریم هستیم و قیمت نفت نیز به 
نصف تقلیل یافته است.« او خاطرنشان کرد: »برخی از 
این کشورهای همسایه ما که پولدار هم هستند در اثر 
کاهش قیمت نفت که خودش��ان عام��ل آن بوده اند و 
چاهی که خودش��ان هم کندند در آن افتاده اند، به رغم 
آنها دولت به وعده های خود عمل کرده است.« رئیس 
شورایعالی امنیت ملی با یادآوری این که بودجه عمرانی 
در  سال 91، 11 هزار  میلیارد تومان بود، گفت: »در  سال 
92 این مبلغ 22 هزار  میلیارد تومان و در  سال گذشته 
نیز 32 هزار میلیارد تومان بود. درواقع در مدت دو سال 
با وجود همه مشکلات ضمن پرداخت بودجه جاری با 

کمی صرفه جویی، بودجه عمرانی را افزایش دادیم.«
اتکای به نفت در بودجه 94 از همیشه تاریخ 

ایران پایین تر است 
روحانی همچنین در بخش دیگری از صحبت هایش، 
تصریح ک��رد: »اتکای به نف��ت در بودجه  س��ال 94 از 
همیش��ه تاریخ ایران پایین تر و جزو افتخ��ارات دولت 
است.« او ادامه داد: »به رغم این مشکلات ما اگر بودجه 
برخی دستگاه ها را 90 درصد پرداخت کردیم، پرداخت 
بودجه به نیروهای مسلح در س��ال های 92 و 93، صد 
درصد بوده اس��ت البته باید بگویم پرداخت بودجه به 
نیروه��ای نظام��ی و انتظامی در کمترین م��وارد  صد 
درصد بوده چرا ک��ه در برخی زمینه ها ب��ه بالای   صد 
درصد رسیده اس��ت.« رئیس دولت یازدهم همچنین 
اظهار کرد: »برخی به ما ای��راد می گیرند که بنا بود این 

دولت به تعبیر آنها دولت پلیسی نباشد و فضای امنیتی 
را کم کند پس چرا بودجه نیروهای مس��لح را افزایش 
می دهد.« روحانی توضیح داد: »یک اش��کالی در ذهن 
برخی وجود دارد، جامعه پلیسی با جامعه دارای پلیس 
خوب دو مقوله جداست. امنیت جامعه با امنیتی کردن 
جامعه دو مقوله متمایز اس��ت.« او با اشاره به این که در 
جامعه نیاز به امنیت داریم و ب��رای امنیت باید هزینه 
کنیم، گفت: »البته موفق ترین نیروی امنیتی در جامعه 
نیرویی است که خرجش کم و بهره وری از توان آن نیرو 
بیشتر باشد؛ بنابراین موثرترین نیرو، کم هزینه ترین نیرو 
به شمار می رود.« روحانی با بیان این که امنیت برای ما 
مهم است و می خواهیم جامعه ای دارای امنیت داشته 
باشیم، اظهار کرد: »امسال،  سال همدلی و همزبانی است 
که باید آن را مورد توجه قرار دهیم. اما همدلی نخست 
باید میان بخش ه��ای مختلف ناجا که ی��ک خانواده 
بسیار بزرگ با مسئولیت بسیار س��نگین است، برقرار 
باشد.« او به مسئولیت خطیر ناجا اش��اره کرد و گفت: 
»پلیس مسئولیت سنگینی را برعهده دارد. از حراست 

و حفاظت از مرزهای مقدس جمهوری اسلامی ایران تا 
همه روستاها، شهرها، کلانشهرها و جاده ها برای کاهش 
آس��یب های اجتماعی و اجرای قانون تلاش می کند. « 
رئیس شورایعالی امنیت ملی خاطرنش��ان کرد: »اگر 
می خواهیم همدلی برقرار کنیم، نخست باید در داخل 
ناجا و بخش های مختلف ارتباط نزدیک تر و هماهنگ تر 
داشته باشیم و از طرف دیگر همدلی با سایر نیروهایی 
که امنیت را برقرار می کنن��د ازجمله وزارت اطلاعات و 
همچنین کل دولت بیشتر شود.« او با تأکید بر این که 
باید به ریش��ه های مس��أله امنیت توجه کنیم، افزود: 
»اولی��ن عامل ناامنی، فق��ر و بیکاری اس��ت و آن نهی 
از منک��ری که می گوییم و منکر اصل��ی بر جامعه فقر، 

بیکاری، فساد و ریا است که باید آنها را از بین ببریم.«
رئیس جمهوری همچنین با تأکی��د بر این که در نظام 
ما ش��رع و قانون بر یکدیگر منطبق هستند، اظهار کرد: 
»پلیس موظف به اجرای اس��لام نیس��ت و هیچ پلیسی 
نمی تواند بگوید من این اقدام را انجام دادم، چون خداوند 
فرموده یا پیامبر)ص( گفته اس��ت. وظیفه پلیس اجرای 

قانون اس��ت و اگر غیر از این باشد، بی خودی در مخمصه 
فکری قرار گرفت��ه و مردم را گرفت��ار کرده ایم.« روحانی 
افزود: »بسیاری از مس��ائل شرعی به ایمان مردم مرتبط 
اس��ت. پلیس جایی می تواند وارد ش��ود که اولاً مصوبه 
قانونی وجود داش��ته باش��د، ثانیاً قانون روشن و شفاف 
ابلاغ شده باش��د « روحانی با یادآوری این نکته که معیار 
پلیس باید قانون باشد، اگر کسی قانون را شکست، شما 
متعرض خواهید شد، گفت: »اما در برخورد با مردم اخلاق 
حس��نه، روی خوش، تواضع و ادب جزو وظایف همه ما 
است، مخصوصاً نسبت به جوانان و زنان باید خیلی حواس 
ما جمع باشد، زیرا این طبقات خیلی حساس هستند و 
وظیفه ما نس��بت به آنها سنگین تر اس��ت.« رئیس قوه 
مجریه در بخش دیگری از سخنان خود با یادآوری موضوع 
تهدیدات فرضی و خیالی، یادآور ش��د: »گاهی نیروهای 
مس��لح امنیتی و حتی دولت درگیر چنی��ن تهدیداتی 
می ش��ود که مثال های زیادی در این م��ورد وجود دارد، 
چنین دیدگاهی 5 ت��ا 6 درصد واقعی��ت دارد « روحانی 
ادامه داد: »هم اکنون هفته ای نیست که به رئیس دولت 
گزارشی از یک تهدید اقتصادی، امنیتی و اجتماعی ارایه 
نشود اما وقتی درباره جزییات آن سوال می کنند، می بینند 
منطق درستی وجود ندارد و لازم نیست وارد عمل شویم. 
اما تهدید فرضی ممکن است تهدید واقعی درست کند، 
زیرا عکس العمل در برابر تهدید خیالی، به تهدید واقعی 
تبدیل می شود و پلیس باید به این مسأله مهم توجه کند.« 
همچنین علی لاریجانی نیز در این مراسم حضور داشت 
و طی صحبت های��ی اظهار کرد: »در برخی از کش��ورها 
مشکلاتی به لحاظ امنیتی داریم باید متناسب با مشکلات 
امنیتی س��ازمان لازم را برای آن ایجاد کنیم؛ حداقل در 
شرق ما یک مشکلات امنیتی برای کشور ما به وجود آمده 
که به نظر من ثقل آن در  سال 94 به ویژه غلیظ تر خواهد 
بود یعنی موج های متنوع تروریستی در این کشورها است 

و باید برای این موضوع سازمان متناسبی ایجاد کرد.«
در این مراسم، رئیس جمهوری، سردار اشتری فرمانده 
ناجا و عبدالرض��ا رحمانی فضلی وزیر کش��ور، از جمعی 
فرماندهان برتر و خانواده شهدای نیروی انتظامی تقدیر 

و تشکر کردند.

گپروی خط خبر

پلیس موظف به اجرای قانون است، نه اسلام
رئیس جمهوری در بیستمین همایش سراسری فرماندهان ناجا

   منکر اصلی در جامعه فقر و بیکاری، فساد و ریا است               جامعه پلیسی با جامعه برخوردار از پلیس متفاوت است

فرشید غضنفرپور| »هدف مقدس« یا »احیای امر اهل بیت)ع(«. جبهه 
پایداری به این دو دلیل در میدان سیاست باقی می ماند. آیت الله مصباح یزدی 
که از او با عنوان رهبر معنوی این گروه سیاسی یاد می شود )بدون آن که خود 
این مسأله را تأیید کرده باشد( در آخرین توصیه اش به اعضای شورای مرکزی 
جبهه پایداری آنان را به نرمش در برخی از مواضع پیشین شان تشویق کرد و 
خطاب به آنها گفته است: »همفکری با گروه های دیگر و بیان نظرات، کار بسیار 
مبارکی است؛ همفکری با کسانی که در اصول با ما مشترکند، مفید است و 
شکی نیست که چنین همفکری و همسویی به نفع نظام اسلامی است و البته 

اگر لازم باشد باید هزینه آن را هم پرداخت«.
حالا غلامرض��ا مصباحی مقدم، س��خنگوی جامعه روحانی��ت مبارز در 
گفت وگو با خبرگزاری مهر می گوید که »آیت الله مصباح داعیه مس��تقلی 
برای انتخابات ندارد« به گفته آقای مصباحی مقدم، او حرکتی را که توسط 
جامعتین ش��روع شده و بناس��ت اس��تمرار یابد، تأیید می کند و همگرایی 
مجموعه اصولگرایان مورد حمایت ایشان است و توصیه کردند که همچنان 
باید محوریت، جامعتین باشد.  بیشتر اصولگرایان هرچند به زبان نمی آورند اما 
به نظر نمی رسد که نسبت به استمرار این ائتلاف چندان هم خوشبین باشند.  
ائتلاف های پیشین با جبهه پایداری هرکدام سرنوشتی جداگانه و البته ناکام 
داشته اند. مجلس هشتم جبهه پایداری و اصولگرایان درنهایت بر سر فهرست 
رایحه خوش خدمت چندان سر ناسازگاری با یکدیگر نگذاشتند تا اختلافات 
بماند برای مقدمات انتخاب��ات مجلس نهم که مریدان آیت الله فهرس��تی 
جداگانه منتش��ر کردند و جبهه پایداری هم از خاکس��تر همان اختلافات 
سربرآورد، کار در انتخابات ریاست جمهوری سخت تر هم شد و آیت الله مصباح 
این بار فردی یافت که حتی نتوانست تأیید شورای نگهبان را برای حضور در 
انتخابات بگیرد و اگر درنهایت روی به س��عید جلیلی کرد از سر اضطرار بود، 
نه اختیار. حالا به نظر می رسد ائتلافی دیگر از سر اضطرار در راه باشد. ناصر 
ایمانی، فعال سیاسی اصولگرا درباره منویات سیاسی جبهه پایداری و احتمال 
ائتلاف تاکتیکی با سایر اصولگرایان در انتخابات مجلس نهم به »شهروند« 

می گوید: نباید ارتباطی میان آیت الله مصباح یزدی و جبهه پایداری قرار داد 
زیرا حداقل در ظاهر امر آقای مصباح مسئولیت تصمیمات جبهه پایداری را 
نپذیرفته و گفته است حزبی را تحت امر خود ندارد و بنابراین نمی توان این دو 
را با هم یکی دانست. اما واقعیت این است که در دو انتخابات گذشته موضوع 
وحدت با وجود تلاش های فراوان جامعتین موفق نبوده اس��ت حتی میزان 
ناهماهنگی اعضای جبهه پایداری با سایر اصولگرایان در انتخابات مجالس 
نهم و شورای شهر بیشتر هم بود و بنابراین این نگرانی میان اصولگرایان وجود 
دارد که وحدت با جبهه پایداری در روزهای آخر خدشه دار شود. او گفت: در 
انتخابات قبلی اصولگرایان احساس قدرت بیشتری می کردند از این جهت 
که بتوانند در قدرت بمانند درحالی که اینک این احس��اس ضعیف تر شده 
اولا به دلیل عدم کامیابی در انتخابات ریاس��ت جمهوری و ثانیا این احتمال 
که اصولگرای��ان در انتخابات مجلس پیش رو همین تعداد کرس��ی را هم از 
دست بدهند. به گفته ایمانی هر جریانی در هنگامی که در معرض خطر قرار 
می گیرد، بیشتر احساس می کند که باید به وحدت برسد و این در خطر بودن 
الان برای اصولگرایان وجود دارد و تلاش ها برای رس��یدن به وحدت هم به 
همین دلیل توجیه پذیر اس��ت.  در این مورد بسیاری معتقدند حق با ناصر 
ایمانی است. چه آن که اصولگرایان و به ویژه جبهه پایداری در انتخابات مجلس 
نهم اگر هم که کرسی های مستقلی در مجلس نداشتند، حداقل در حواشی 

دولت احمدی نژاد دارای جایگاه بودند حتی می توان گفت برخی از پست های 
کابینه را هم در اختیار داش��تند. به همین دلیل انتخابات مجلس دهم برای 
اصولگرایان و جبهه پایداری انتخاباتی سرنوشت ساز است. آنان به جز مجلس 
جایگزینی برای قدرت ندارند و چنان که مصطلح اهالی حوزه اس��ت ظاهرا 
مجبورند به »قدر متقین« اکتفا کنند. به باور برخی چنانچه اصلاح طلبان و 
برخی دیگر از هواداران دولت اکثریت قوی مجلس را در دست بگیرند بعید به 
نظر می رسد که دولت یازدهم دیگر چندان رغبتی به ادامه سیاست مماشات 
با اصولگرایان در مسائل فرهنگی و سیاست داخلی داشته باشد. ناصر ایمانی 
در این باره می گوید: »نگرانی اصولگرایان جدی است و حق هم دارند نگران 
باشند، تجربه مجالس پس از انقلاب نشان داده تغییرات دولت اثر مستقیمی 
روی تغییرات مجل��س خواهد گذاش��ت« دولت یازدهم ه��م به تغییرات 
کرسی های مجلس دهم چش��م امید دوخته اگر این موضوع را نمی توانند 
رسما اعلام کنند حداقل می توان از اشارات شان دریافت. اقبال دولت هم کم 
نیس��ت، می توان پیش بینی کرد که اقدامات دولت یازدهم در حوزه درمان، 
سیاست خارجی و نیز کنترل تورم افسارگس��یخته از نقاط مثبت هواداران 
دولت برای تبلیغات انتخاباتی خواهد بود. وقتی رقیب چنین قدرتمند است 
باید هم در اولویت ها تغییرات��ی داد تا آنچه آیت الله مصباح »هدف مقدس« 
می خواندش حفظ شود. محمدرضا باهنر که ازجمله اشخاص مورد اختلاف 
میان اصولگرایان و جبهه پایداری برای انتخابات مجلس نهم بوده است حالا 
از اقبال جبهه پایداری به خودش س��خن گفته و هرچند تأکید می کند که 
»فلز باهنر به صورتی است که جزء جبهه پایداری  سال 91 و زمان تأسیس 
نمی شود. می توانید از این واژه استفاده کنید که پایداری ها به باهنر نزدیک 
شده اند« اما در ادامه این را هم می گوید که »فکر می کنم جبهه پایداری کم کم 
به نقطه تعادلی نزدیک می شود« هرچند بعید به نظر می رسد جبهه پایداری 
درنهایت تیزی های سیاسی ویژه خود را سمباده زده باشد اما بعید نیست در 
این ائتلاف تاکتیکی و بنا به اصل ترجیح صالح مقبول به اصلح مردود حداقل 

برای مدتی اندک این ماه عسل اصولگرایانه دوام داشته باشد.     

وحدت اصولگرایان و جبهه پایداری؛ از سر اضطرار یا ائتلافی استراتژیک
 مصباح مقدم: آیت الله مصباح داعیه مستقلی برای انتخابات ندارد
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عبدالله ناصری: 

شورایعالی امنیت ملی در زمینه 
مبارزه با گروه های فشار ورود کند

گذش��ته  روز  ش�هروند| 
رئیس جمهوری ب��ا بیان این که 
جامعه پلیسی با جامعه برخوردار 
از پلیس خوب متفاوت است به 
بیان دیدگاه های خ��ود درباره 
برخی از نکات امنیتی پرداخت. 
دیدگاه هایی که البته تا حد زی��ادی علاوه بر تازگی 
می تواند تحلیل مناسبی از تلاش دولت در این راستا 
ارایه دهد. با این ح��ال افکار عمومی در جامعه هنوز 
متأثر از تهدیدات گروه های فشار علیه یادگار امام و 
حجت الاس��لام ناطق نوری و نیز بلاتکلیفی حادثه 
ش��یراز برای علی مطهری اس��ت. دو موضوعی که 
مش��خصا مقوله امنیت را در جامعه ایرانی زیرسوال 
برده است. عبدالله ناصری، فعال سیاسی اصلاح طلب 
و عضو بنیاد باران در این باره به »شهروند« می گوید: 
گروه های فشار محفلی حالا آن قدر قدرتمند شده اند 
که دیگر روس��ای قوا هم نمی توانند جل��وی آنان را 
بگیرند. به گفته آقای ناصری شورایعالی امنیت ملی 

باید در این زمینه به طور جدی ورود کند. 
روز گذش�ته رئیس جمهوری مجددا درباره 
برخی نگاه های امنیتی و نیز رفتارهای پلیس 
مس�ائلی را مط�رح کرده اس�ت به نظر ش�ما 
چرا با وجود تغییرات بس�یار در مس�ئولان و 
دولتمردان جمهوری اسلامی برخی از مسائل 
مانن�د وجود ن�گاه امنیتی تغیی�ر نمی کند و 
همچنان صورت مسأله در دولت های متفاوت 

یکی باقی می ماند؟
بخ��ش عم��ده ای��ن موض��وع برمی گ��ردد ب��ه 
برنامه ریزی های طولانی و نگاه های محفلی نهادهای 
امنیتی که از سالیان گذشته انجام گرفته است و شاید 
دیگر چندان هم تحت اختیار نهادهای حاکمیتی قرار 

ندارند. 
به عنوان ی�ک فعال سیاس�ی و رس�انه ای 
که س�یر این جریان را تعقی�ب کرده اید، فکر 
می کنید از چه زمانی پایه این نهادها گذاشته 

شد؟
می توان گفت پایه این محاف��ل از دوران اصلاحات 
گذاش��ته ش��د که برای مقابله با برخ��ی از جریانات 
مربوط به اصلاح طلبان نیاز بود تا برخی از افراد بدون 
وابستگی های رسمی وارد عمل شوند. اما حالا مسأله 
این اس��ت که همان محافل دیگر زیر بار دستگاه های 
حاکمیتی هم نمی روند و این موضوع از زمان اصلاحات 
هم پیش بینی می ش��د و ب��ه حامیان اینها هش��دار 
می دادیم که زمانی این موضوع گریبان خود ش��ما را 
هم خواهد گرفت. امروز نمونه های افسارگسیختگی 
این جریان فشار را در حادثه شیراز می بینیم، همچنین 
در ماجرای تهدید یادگار امام برای پرهیز از س��فر به 
استان گلستان و س��خنرانی نکردن آقای سیدحسن 
خمینی قضیه مش��خصا تهدید ایش��ان توسط یکی 
از همین گروه های محفلی ب��ود. البته نباید فراموش 
کرد دس��تگاه های ذی ربط حاکمیت��ی مانند نیروی 
انتظامی و وزارت کش��ور باید به طور جدی بخواهند 
با این افراد مبارزه ش��ود و در ی��ک نگاه بلندمدت این 
گروه ها را به دلیل آسیبی که به فرآیند امنیتی کردن 
جامعه می زنند از چرخه قدرت حذف کنند که البته 
من چنین اراده ای را در این نهادها نمی بینم. هرچند 
قبول دارم که در شرایط فعلی این قبیل اقدامات تا حد 
زیادی هزینه بردار است اما اگر اراده کافی در نهادهایی 
مانند شورایعالی امنیت ملی و وزارت اطلاعات وجود 
داش��ته باش��د آنگاه می توان گف��ت دغدغه هایی که 
رئیس جمهوری محترم درباره آنها صحبت کرده، رفع 
خواهد ش��د و حتی می توانیم برنامه ریزی بلندمدتی 

برای رفع این معضلات داشته باشیم.
تقریبا بیشتر شخصیت های سیاسی ازجمله 
ریاست مجلس، ریاست جمهوری و حتی مقام 
معظم رهبری در بیاناتی اقدامات این گروه ها 
را محکوم کرده اند اما درنهایت شاهد هستیم 
که این محکومیت ها تأثیری بر فرآیند اقدامات 
آنان نگذاش�ته و مجددا پس از مدتی خبری 
درباره اقدامات فراقانونی آنان منتشر می شود. 
به نظر شما چرا نمی توانیم خود را از شر پدیده 

»خود سری« نجات دهیم؟
به این دلیل ک��ه نهادهای محفلی غیرحاکمیتی 
آن قدر قدرتمند شده اند که حتی مقامات عالی هم 
نمی توانند با تذکر جلوی آنها را بگیرند. پیش از این 
هم گفته ام شورایعالی امنیت ملی باید به صورت بسیار 
جدی به موضوع ورود کند وگرنه شائبه هایی به وجود 
می آید مبنی بر این که برخی از اعضای این شورا هم 

چندان تمایلی به برخورد جدی با این گروه ها ندارند.
فکر می کنید گذش�ت زمان ای�ن گروه ها را 
تقویت کرده یا هنگامی که به زمان های گذشته 
نگاه می کنید، می توانی�د بگویید این گروه ها 
نسبت به گذشته بس�یار ضعیف تر شده اند و 

تعداد عملیات آنها کاهش داشته است؟
فکر می کنم به مرور زمان و خصوصا در دولت آقای 
احمدی نژاد اتفاقا بسیار تقویت شدند، همان گونه که 
در دولت اصلاحات با فعالیت نهادهای موازی شکل 
گرفته و به وجود آمدن��د در دولت آقای احمدی نژاد 
هم از نظر مالی تقویت ش��ده و در مجموع توانستند 

قدرت بیشتری به دست بیاورند. 
گفتید که باید عزمی جدی ب�رای مقابله با 
این گروه ها وجود داش�ته باشد، این عزم را در 
دولت فعلی می بینید یا می توانید بگویید عمل 
خاصی در این راستا انجام شده که می تواند در 

آینده سودمند و اثربخش باشد؟
این اتف��اق باید در وزارت کش��ور به عنوان متولی 
سیاس��ت و امنیت داخلی بیفتد و م��ن تا زمانی که 
قضیه مسببان حادثه شیراز پیگیری نشده و به نتیجه 
روش��نی نرس��د، نمی توانم بگویم که این عزم را در 

شخص وزیر کشور می بینم.

در سفر وزیر کار به قم: 

آیت الله جوادی آملی: بسیاری از 
گرانی ها محصول اختلاس هاست

آی��ت الله  جوادی آملی ظهر دی��روز در دیدار علی 
ربیعی، وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی که در موسسه 
علوم وحیانی اسرا در قم برگزار شد، با انتقاد از اجرای 
غلط طرح هدفمن��دی یارانه ها در دولت س��ابق و 
توزیع یاران��ه به،جای هدفمند ک��ردن آن تصریح 
کرد: پرکردن ش��کم مردم هنر نیس��ت بلکه حفظ 
کرامت جامعه هنر اس��ت. به گزارش ایلنا، آیت الله 
جوادی آملی خاطرنش��ان کرد:  هم��ان موقعی که 
پخش یارانه ها را ش��روع کردند، گفتم که کشور را با 
شیوه کمیته امدادی نمی شود اداره کرد؛ این گرانی 
لبنیات و گوشتی که امروز مشاهده می کنیم، واقعا 
طاقت فرساست. وی گفت:  اگر می خواهید مردم ما 
دیندار باش��ند باید به مقوله اقتصاد مقاومتی توجه 
کنیم و کرامت انسان ها را مورد توجه قرار دهیم. این 
استاد حوزه گفت:  بسیاری از گرانی های امروز کشور 
محصول و نتیجه بد کاری و بد عمل کردن ازجمله 
اختلاس هاس��ت. این اس��تاد حوزه اضاف��ه کرد: ما 
زمانی از نظر گندم به خودکفایی رسیدیم و واقعا هم 
این طور بود و زمانی دیگر گفتند ۷ میلیون تن گندم از 
خارج وارد کردیم. وقتی علت آن را پرسیدیم، گفتند 
به دلیل این که تحریم بودیم و دام های ما درحال از 
بین رفتن بودند و از نظر علوفه دام هم تحریم بودیم، 
به همین دلیل به جای علوفه به آنها گندم دادیم تا 
دام ها از بین نروند؛ تأمین علف برای مصارف جامعه، 
فقط عرضه می خواهد؛ علف که دیگر انرژی هسته ای 
نیست که تحریم باشد. متاسفانه در دوره ای علف ما 
را هم از برزیل وارد می کردند، این همه زمین و جوان 

جویای کار را می توان در این حوزه فعال کرد. 
 آیت الله مکارم:  پرداخت یارانه ها

 از اول اشتباه بود
همچنین در ادامه س��فر ی��ک روزه وزی��ر کار به 
قم، ربیعی با آیت الله مکارم ش��یرازی نیز دیدار کرد. 
آیت الله مکارم ش��یرازی، در این دی��دار اظهار کرد: 
متاس��فانه پرداخت یارانه ها از اول نیز اشتباه بود و با 
شعار های غیرواقعی فعالیت هایی انجام شد که نتیجه 
آن مشکلات عدیده اقتصادی امروز کشور است، ما 
معتقدیم که بیش از نیمی از مردم کش��ور نیازی به 
یارانه 45 هزار تومانی ندارند، نباید مردم را به این گونه 
پول ها وادار کرد و به جای آن باید کار تولید و توسعه 
کشور را الگو قرار دهیم. به گزارش تسنیم، این استاد 
حوزه تصریح ک��رد: اگر این کس��ری بودجه ای که 
به خاطر یارانه ها در کش��ور ایجادشده با هدفمندی 
صحیح ایجاد می ش��د؛ امروز بس��یاری از مشکلات 
کشور حل می ش��د. دلیلی ندارد کسانی که درآمد 
کافی دارند با سوءاس��تفاده از این وضعیت، کشور و 
مردم را متحمل این هزینه ها کنند. این مرجع تقلید 
ادامه داد: به طورکلی این گونه پول ها اشکال شرعی 
دارد و کس��ی که نیاز به این پول ن��دارد؛ نباید آن را 
بگیرید. اگر خلوص نیت در این زمینه رعایت شود؛ 
مش��کلی نیز به وجود نمی آید و این سرمایه عظیم 
صرف رش��د و تولید و اقتصاد عمومی کشور خواهد 
ش��د. همچنین ربیعی با آیت الله نوری همدانی نیز 

دیدار کرد.

با حکم وزیر کشور؛

ذوالفقاری رئیس ستاد امنیت انتخابات 
مجلس و خبرگان رهبری شد

وزیر کشور با صدور حکمی، حسین ذوالفقاری را 
به عنوان رئیس ستاد امنیت انتخابات دهمین دوره 
مجلس شورای اس��لامی و پنجمین دوره مجلس 
خبرگان رهبری انتخ��اب کرد. به گ��زارش پایگاه 
اطلاع رسانی وزارت کشور، عبدالرضا رحمانی فضلی، 
ذوالفقاری معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشور را 
با حفظ سمت به عنوان رئیس ستاد امنیت انتخابات 
کشور در امر برگزاری انتخابات دهمین دوره مجلس 
شورای اس��لامی و پنجمین دوره مجلس خبرگان 
رهبری منصوب کرده است. رحمانی فضلی در این 
حکم بر برنامه ریزی مناسب، بسیج همه امکانات و 
ایجاد هماهنگی با تمام سازمان ها و نهادهای نظامی، 
انتظامی، اطلاعاتی و قضایی به منظور مش��ارکت و 
همکاری در همه مراحل برگ��زاری انتخابات و نیز 
تأمین نظم و امنیت برای برگزاری هرچه باشکوه تر 

انتخابات تأکید کرده است. 

 واکنش نماینده ولی فقیه استان گلستان 
در خطبه های نمازجمعه گرگان: 

در »گلستان«  خبری از تندروی  نیست
آیت الله نورمفیدی نماینده ولی فقیه در اس��تان 
گلس��تان در دفاع از بی��ت امام )ره( ب��ا بیان این که 
»اینگونه مطالب ]علیه حاج حس��ن آقا[ قابل اعتنا 
نیس��تند«، خطاب به این جریانات گفت: متاسفانه 
در هفته گذشته مطالبی در برخی سایت ها منتشر 
شدند که بی انصافی در حق بیت امام خمینی )ره( و 
بی توجهی به آنهاست. به گزارش انتخاب، امام جمعه 
گرگان در خطبه های  نماز جمعه این ش��هر، ضمن 
اظهار علاقه و ارادت مردم اس��تان گلستان به بیت 
امام به ویژه حجت الاسلام و المسلمین سیدحسن 
خمینی، گفت:  با توجه به ارادت مردم استان گلستان 
به امام خمینی )ره( و انتشار مطالبی علیه بیت ایشان، 
خواس��تم به ملت ایران بگویم که ذهنیت منفی در 
آنها ایجاد نشود و در اس��تان گلستان، خبری از این 
تندروی ها نیست.  وی ادامه داد:  اینگونه مطالب که 
قابل اعتنا نیستند، متاسفانه در سطح ملی انعکاس 
پیدا کرد و موجب ش��د دش��منان نظام در خارج از 
کشور، خوشحال شوند و درصدد ایجاد اختلاف بین 
مردم استان برآیند. نماینده مردم استان گلستان در 
مجلس خبرگان رهبری تأکید کرد: همه اقوام استان 
گلستان نسبت به امام )ره( و بیت ایشان به خصوص 

حاج سید حسن خمینی ارادت دارند.

رئیس مجلس شورای اسلامی نسبت به احتمال 
افزایش تهدی��دات امنیتی در مرزهای ش��رقی 
در  سال جاری هش��دار داد. به گزارش ایسنا، او در 
همایش سراسری فرماندهان، روسا و مدیران ناجا 
که صبح دیروز در س��تاد فرمانده��ی ناجا برگزار 
شد، اظهار کرد: در برخی از کشورهای همسایه ما 
مشکلات امنیتی وجود دارد که باید سازمان لازم 
را برای آن ایجاد کنیم، ازجمله در شرق مشکلاتی 
از نظر امنیتی است که در سال 94 به نظر می رسد 

ثقل آن غلیظ  تر خواهد شد.
وی اضافه کرد: موج های مختلف تروریس��تی 
وجود دارد که باید سازمان متناسبی برای آن ایجاد 
کرد و ضمن داش��تن اش��راف اطلاعاتی با کمک 
مسئولان این کشورها نسبت به سازماندهی این 
مشکلات اقدام کرد، همچنین از نظر مرزبانی نیز 
باید اقداماتی صورت گیرد. رئیس مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به اتخاذ تصمیماتی درمورد بستن 
مرزها در سال های گذشته، خاطرنشان کرد:  این 
کار   باید با مرحله بندی جلو برود. حالا وقتش است 
که این مسأله به سامان برس��د. در این زمینه باید 
کار با جدیت دنبال شود و البته برای منابع آن هم 

فکرهایی شده است.
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به این که 
نیروی انتظامی از تمامی چالش هایی که پیش پای 
این نیرو بوده به خوبی گذر کرده اس��ت، تصریح 
کرد: خوب است که قوای سه گانه هم کمک های 
مادی و هم کمک های معنوی به نیروی انتظامی 
داشته باشند، البته س��هم قوه مقننه به شما باید 
بخش معنوی آن باشد و برای مطالبات مادی یقه 

رئیس قوه مجریه را بگیرید.
رئیس قوه مقنن��ه امنیت اجتماع��ی را کانون 
وظایف نیروی انتظام��ی توصیف ک��رد و افزود:  
مس��ائل امنیتی در س��طوح مختلف وجود دارد؛ 
چه امنیت ملی و چه سیاس��ت داخلی کش��ور. 
در کش��وری ک��ه دموکراس��ی وج��ود دارد، این 
کشمکش های سیاسی هم هست. اما آنچه مردم 
روزمره با آن مواجه هستند، امنیت اجتماعی است. 
نام گذاری  س��ال 94 به عنوان همدلی و همزبانی 
هم برای این اس��ت که این همدلی پایه ای برای 
امنیت اجتماعی مردم شود و مردم در پناه شما به 
آرامش برسند، چراکه این امر سنگ بنای توسعه و 

پیشرفت کشور خواهد بود.

رئیس مجلس هشدار داد:

افزایش تهدیدات امنیتی در مرزهای شرقی در سال 94

دادستان اسبق تهران هنوز در راهروهای دادگاه 
در رفت و آمد اس��ت. در همین راس��تا روز گذشته 
س��عید مرتضوی بالاخره با پایان دادن به ماجرای 
نرسیدن احضاریه به دستش و مواردی از این دست، 
در ش��عبه ۷9 دادگاه کیفری اس��تان حضور یافت. 
این دادگاه به ریاست قاضی محمدی کشکولی و با 
دستور رسیدگی به سه پرونده مرتضوی یعنی پرونده 
تامین اجتماعی و دو مورد دیگر در ارتباط با پرونده 
کهریزک برگزار شد. مرتضوی پس از پایان این جلسه 
دادگاه با گلایه از رئیس شعبه درباره رد درخواست 
مرتضوی مبنی بر تش��کیل دادگاهی علنی اظهار 
کرد: »درخواست داش��تیم دادگاه به صورت علنی 
برگزار ش��ود و اگر تهمتی زده می شود٬ دفاع کنیم 
و این موضوع درس عبرتی ش��ود برای کس��انی که 
می خواهند چند روز موج  سواری کنند و روز دادگاه 
روز رس��وایی آنها باشد که متاس��فانه هیأت 5 نفره 
دادگاه و آقای کشکولی قرار رد علنی بودن دادگاه را 
صادر کردند.« او درباره رسیدگی به پرونده کهریزک 
 هم از تش��کیل جلسه در دوش��نبه آینده خبر داد . 
مرتضوی درباره بخشی از حکم خود مبنی بر 5  سال 
انفصال از خدمات دولتی، اظه��ار کرد: »به موجب 

قانون دیوان عدالت اداری در مواد 10۷ به بعد٬ این 
مطرح شده که اگر کسی اس��تنکافی از رأی دیوان 
داشته باش��د٬ به موجب همین قانون به پرونده آن 
رس��یدگی ش��ود، که مجازات این موضوع 5  سال 
انفصال از خدمات دولتی اس��ت ک��ه اولا من طرف 
رأی هیأت عمومی دیوان عدالت اداری نبودم، بلکه 
شکایت 5 نماینده از وزیر مطرح بوده است. بنابراین 
رأی دیوان به من ابلاغ نشده است. ثانیا این که مطرح 
می شود بعد از رأی دس��تی دیوان در زمانی که من 
سرپرست تامین اجتماعی بوده ام، حقوق و مزایای 
من، مصداق تحصیل مال نامش��روع است، خلاف 
قانون است.« او افزود: »اسناد و مدارک اجرایی شدن 
رأی دی��وان در وزارتخانه وجود دارد که برخی قصد 
دارند با کتمان آنه��ا، اتهامات��ی را علیه من مطرح 
کنند. صورتجلس��ه ای در وزارت تعاون و س��ازمان 
وجود دارد که وزیر، اجرایی شدن رأی دیوان را ابلاغ 
کرده است. اما متاسفانه همان طور که گفتم برخی 
می خواهند شکایتی را طرح و در رسانه ها منتشر و 
تیتر تحصیل مال نامش��روع را عنوان کنند تا چند 
صباحی موج سواری شده و دروغشان در مطبوعات 

منتشر شود.«

احضار مرتضوی برای 3 پرونده به دادگاه

مرتضوی: طرف رأی ۵  سال انفصال از خدمات دولتی، من نبودم
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